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19 septembrie 2017Ultima „Istoria este suma tuturor lucrurilor care ar fi putut fi
evitate“ Konrad Adenauer

Un titlu european la tenis de masă aşteptat de 12 ani

Secretul victoriilor antrenorului Viorel Filimon
Superbul succes obţinut

duminică de
reprezentativa

feminină de tenis de masă a
României în finala Campionatului
European din Luxemburg, 3-2 cu
Germania, a adus titlul
continental tricolorelor după o
aşteptare de... 12 ani. În 2005, la
Aarhus, în Danemarca, echipa
era formată din Adriana Zamfir
(33 ani), Mihaela Ştef (27 ani),
Otilia Bădescu (35 ani) şi Eliza
Samara (16 ani), coordonate de
Viorel Filimon (53 ani), iar în
2017 formaţia României este
formată din Eliza Samara (28
ani), Daniela Dodean-Monteiro
(29 ani), Bernadette Szocs (22
ani), Irina Ciobanu (22 ani) şi
Adina Diaconu (18 ani),
coordonate de acelaşi... Viorel
Filimon, cu 12 ani mai... experimentat!

„Când câştigi Campionatul European
în compania forţelor din acest sport, şi în
ce manieră, mai poţi spune ceva decât
felicitări şi mulţumiri? Aştept de
doisprezece ani acest titlu, perioadă de

timp în care am mai pierdut şase finale la
echipe. Această medalie reprezintă
munca de doisprezece ani a sportivilor,
antrenorilor, a federaţiei şi a cluburilor.
Secretul este munca înzecită,
perseverenţa şi ambiţia noastră, a

antrenorilor şi jucătoarelor. Doisprezece
ani am așteptat acest titlu. Până la urmă
ne-am atins visul. Nu am făcut o
pregătire specială pentru această finală.
Principala noastră armă a reprezentat-o
calitatea fiecărei jucătoare. Înainte de

meciul cu Germania fetele
mi-au zis că fiecare dintre
ele va câştiga măcar o
partidă și până la urmă s-au
ţinut de cuvânt”, a declarat
antrenorul constănţean,
acum în vârstă de 65 de ani.

Iar secretul succesului
în confruntările cu sportivele
din Asia este unul simplu
pentru şlefuitorul de talente
de la ţărmul mării, care a
tras şi un semnal de alarmă
cu privire la sprijinul oferit de
autorităţi: „Nu suntem cu
nimic inferiori asiaticilor, doar
că sunt mai mulţi şi au de
unde înlocui în cazuri
extreme. Noi suntem puţini
şi susţinuti de autorităţi
atunci când se iveşte un
eveniment ca acesta. Dar

cum nu suntem singuri în Europa şi
invadaţi de chinezi, se cam uită
promisiunile şi meritele. Aşa că, avem de
aşteptat”.

Adrian LUNGU
adrian.lungu@telegrafonline.ro

Cea mai bună echipă din Europa, atunci... în 2005: Samara,
Zamfir, Ştef, Bădescu şi antrenorul Viorel Filimon

Ryanair, avertizată
de CE! Compania
vrea să anuleze 

şi 50 de curse pe zi
După anunţul companiei aeriene irlandeze Ryanair,

care vrea să anuleze între 40 și 50 de curse aeriene pe
zi până la sfârșitul lunii octombrie, comisarul european
pentru Transporturi, Violetta Bulc, a punctat:
“Companiile care operează în UE trebuie să respecte
normele europene... Pasagerii ale căror zboruri au fost
anulate au un set complet de drepturi. Acestea includ
dreptul de rambursare, de zbor retur, precum și dreptul
la asistență și în anumite circumstanțe și dreptul la
despăgubiri”. Potrivit Ryanair, compania încearcă să-şi
îmbunătăţească punctualitatea zborurilor și să facă față

numărului mai redus de angajați. Dacă operatorul
aerian low-cost anulează timp de șase săptămâni 40 de
zboruri pe zi, la un factor de încărcare de 90% (numărul
scaunelor care sunt ocupate la fiecare zbor), vor fi
afectați aproximativ 285.000 de pasageri, care vor
beneficia de zboruri alternative sau de rambursări.
Oficialul citat a adăugat că nu este sarcina Comisiei să
comenteze deciziile operaționale ale unei companii
aeriene, dar a subliniat că Ryanair trebuie să respecte
normele europene. “Suntem în contact cu Ryanair și ne
așteptăm să respecte în totalitate aceste drepturi”, a
adăugat Violetta Bulc, subliniind că autoritățile naționale
sunt responsabile de aplicarea normelor europene.

Ryanair, cea mai mare companie aeriană din
Europa după numărul de pasageri, operează 21 de rute
de pe aeroporturile din România, respectiv Timișoara,
București și Craiova. Anul trecut, compania a avut în
România 2,6 milioane de pasageri, iar pentru acest an,
estimează o creștere de 40%, după ce vor fi introduse
patru noi rute.

Vin ploile la Constanța! Cum este afectat organismul

HAOS în asistența socială! „Sanitas“ cere, 
de urgență, modificarea legii!

Dacă în vestul țării au fost fenomene extreme, cu scăderi
bruște de temperatură, chiar și cu 13-14 grade C, locuitorii din
sud-estul țării încă se mai bucură de temperaturi de vară.
Meteorologii însă vin cu vești proaste și pentru constănțeni. În
următoarele două zile va mai fi frumos; astfel, marți, 19
septembrie, temperaturile maxime vor fi între 24 și 29 grade C,
iar minimele vor fi cuprinse în intervalul 15 și 20 de grade C. Și
miercuri, 20 septembrie, temperaturile maxime vor fi cuprinse
între 24 și 30 de grade C, iar minimele se vor situa în intervalul
17 și 21 de grade C. Atât marți, cât și miercuri, vom vedea și
razele soarelui printre nori. Joi, însă, meteorologii anunță ploi și
la Constanța; temperaturile maxime vor fi cuprinse între 24 și 28
de grade C, iar minimele vor fi între 12 și 17 grade C. 

CUM ESTE AFECTAT ORGANISMUL Specialiștii susțin că
schimbările bruște de temperatură au impact asupra

organismului; în mod normal, organismul se adaptează în 14
zile. De asemenea, trecerea de la temperaturi ridicate la ploaie
și vreme înnorată afectează în special copiii, bătrânii și bolnavii
cronici. Fluctuațiile de temperatură au un efect negativ asupra
organismului, sunt de părere specialiștii de la Institutul Național
al Sănătății din Statele Unite ale Americii; ei spun că scăderea
sau creșterea bruscă a temperaturii afectează metabolismul, iar
riscul apariției astmului, afecțiunilor pulmonare și celor
respiratorii, alergiilor, depresiei și problemelor de nutriție este
destul de ridicat. Vremea instabilă  poate aduce la rândul ei un
dezechilibru psihic pentru persoanele meteosensibile, care vor
avea stări emoţionale oscilante, iar în încercarea de a se adapta
acestor noi condiţii, se pot confrunta cu stări de indispoziţie şi
depresie. Și asta nu este tot: aceste persoane pot întâmpina
probleme de concentrare şi insomnii.

Haos în asistența socială din
România: așa poate fi caracterizat, în
câteva cuvinte, acest domeniu de
activitate. Pe 18 septembrie,
reprezentanții Federației ”Sanitas” au
participat la o întâlnire convocată de
ministrul Dialogului Social și Consultării
Publice, Gabriel Petrea, ocazie cu care
ei au cerut, în regim de urgență,
corectarea și completarea Legii
153/2017, pentru domeniul ”Asistență
socială”. Pe parcursul discuțiilor legate
de situația sistemului de asistență
socială, reprezentanții ”Sanitas” au
expus cele mai importante probleme cu
care se confruntă asistența socială, legat
de consecințele aplicării Legii 153/2017.
”În unele județe, managementul
instituțiilor de asistență socială nu a
procedat la reîncadrarea personalului
conform Legii 153/2017, începând cu
iulie 2017. Lipsa unei anexe privind
funcțiile comune mai multor familii
ocupaționale în Legea 153/2017,
coroborată cu faptul că autorităților
publice locale li s-a dat posibilitatea
legală de a stabili nivelul de salarizare
pentru aceste funcții comune, a generat
mult mai multe inechități în sistem. Pe

orizontală, salariile au devenit
neomogene la nivel național, diferențele
dintre județe fiind enorme. Pe verticală,
s-a produs distorsionarea ierarhiilor
salariale în cadrul sistemului de
asistență socială - și nu numai”, se arată
într-un comunicat ”Sanitas”. Astfel, s-a
ajuns ca nivelul de salarizare pentru
unele funcții cu studii medii sau generale
să depășească salariile pentru funcțiile
superioare sau cu o complexitate sporită
a atribuțiilor profesionale. Reprezentanții
Federației ”Sanitas” au reluat solicitarea
legată de obligația Guvernului de a
corecta și completa, în regim de urgență,
erorile și omisiunile Legii 153/2017. 

PRINCIPIILE DE
RECONFIGURARE A SISTEMULUI
Principiile de reconfigurare a sistemului
de asistență socială, propuse de
”Sanitas”, au fost următoarele:
reorganizarea asistenței sociale printr-o
separare distinctă a serviciilor sociale
oferite centralizat, prin politici naționale,
de serviciile sociale locale, puse la
dispoziția populației de către autoritățile
publice locale; în acest sens, Ministerul
Muncii trebuie să înființeze un
secretariat de stat care să reunească

ANPC și ANPH, centralizând activitatea
DGASPC-urilor, pe care să o conducă în
mod nemijlocit. Astfel, politica națională
de asistență socială va fi unitară și
implementată prin DGASPC-uri. Pentru
punerea în practică a politicilor locale,
primăriile au la dispoziție serviciile
publice de asistență socială (SPAS). S-a
cerut ca niciun serviciu de asistență
socială să nu poată funcționa fără
minimum un asistent social licențiat
(eliminarea derogării pentru lucrătorul
social din mediul rural). De asemenea,
sindicaliștii susțin că noua lege trebuie
să facă o distincție între sistemul de
asistență socială oferit de sistemul public
și instituțiile private (servicii private
oferite de ONG-uri, SRL-uri, alte
așezăminte sociale, chiar și fără forme
legale). În acest context, toți actorii
sociali trebuie să respecte legislația în
vigoare, privitoare la autorizare,
licențiere și funcționare. Și nu în ultimul
rând, ei cer creșterea rolului Inspecției
Sociale în prevenirea și combaterea
fenomenului de dumping pe piața
serviciilor sociale - identificarea
furnizorilor neautorizați și aplicarea unor
măsuri coercitive.


